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LIETUVOS ARCHITEKTŲ RŪMAI (toliau – Rūmai) 

Rūmų tarybos posėdis 

2023 m. kovo 22 d. 

Posėdis vyko Kalvarijų g. 1, Vilniuje ir nuotoliniu būdu 

 

PROTOKOLAS Nr. T23-5 

 

Rūmų tarybos posėdžio pirmininkas – L. Rekevičius 

Rūmų tarybos posėdžio sekretorius – K. Petkūnienė 

 

Dalyvaujantys Rūmų tarybos nariai: G. Čaikauskas, D. Dijokienė (dalyvavo iki 14:10 val. ir 

nuo  16:30 val.), G. Janulytė-Bernotienė (dalyvavo nuo 15:39 val.), V. Kuliešius, T. Lapė 

(dalyvavo nuo 16:16 val.), T. Mazūras, S. Motieka, L. Tuleikis, J. Vaškevičius, R. Zilinskas 

Kviestiniai svečiai: nėra 

Kiti dalyvaujantys asmenys: Rūmų nariai (dalyvauja kaip stebėtojai, nuotoliniu būdu) 

 

Preliminari Rūmų tarybos 2023 m. kovo 22 d. posėdžio darbotvarkė 

 

Atvira posėdžio dalis 

13.00 – 13.15 val. Bendri klausimai dėl posėdžio, posėdžio darbotvarkės aptarimas ir 

patvirtinimas 

13.15 - 15.15 val. Architektūrinių konkursų nuostatų projekto aptarimas (A. Bakšio 

redakcija su V. Kuliešiaus pastabomis ir L. Tuleikio redakcija (išsiųstos 

Tarybos nariams 2023-02-01) ir įmokos už Konkursų sąlygų derinimą 

svarstymas 

15.15 – 15.30 val. Pertrauka 

15.30 - 16.30 val. Naujos projektavimo, ekspertizės ir SLD išdavimo darbo grupės 

rezultatų pristatymas II dalis 

16.30 - 17.00 val. Biudžeto projekto, finansinės ir veiklos ataskaitų tvirtinimas teikimui 

visuotiniam Rūmų narių susirinkimui; Rūmų nario mokesčio dėl 

draudimo dalies aptarimas 

Uždara posėdžio dalis 

17.00 – 17.15 val. Rūmų narių prašymų nagrinėjimas 

17.15 - 17.00 val. Ankstesniuose Rūmų tarybos posėdžiuose priimtų sprendimų 

vykdymo apžvalga 

 

Atvira posėdžio dalis 

 

SVARSTYTA: Rūmų tarybos pirmininkas pristatė preliminarią posėdžio darbotvarkę ir pasiūlė, 

jei liks laiko įtraukti papildomą klausimą – darbo grupės rezultatų pristatymas dėl statybos 

paskirčių. 

NUTARTA: pritarti Tarybos posėdžio darbotvarkei ir jei liks laiko įtraukti papildomą klausimą – 

darbo grupės rezultatų pristatymas dėl statybos paskirčių. 

Rūmų tarybos nariai balsavo: bendru sutarimu. 

 

Architektūrinių konkursų nuostatų projekto aptarimas (A. Bakšio redakcija su V. Kuliešiaus 

pastabomis ir L. Tuleikio redakcija (išsiųstos Tarybos nariams 2023-02-01) ir įmokos už 

Konkursų sąlygų derinimą svarstymas 

 

SVARSTYTA: Tarybos pirmininkas kartu su Rūmų teisininku K. Laboku pristatė Architektūrinių 

konkursų nuostatų projektą. Pirmininkas informavo Tarybą, kad šis galutinis projektas  paruoštas 

sudėjus kartu architekto A. Bakšio redakciją, kuriai  pastabas teikė Tarybos narys V. Kuliešius ir 

Tarybos nario L. Tuleikio redakciją. Tarybos nariai aptarinėjo atskirus projekto punktus dėl kurių 

yra nesutarta ir reikia bendros nuomonės. Tarybos nariai diskutavo, išsakė savo nuomones ir rado 
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bendras, visiems priimtinas formuluotes. Daugiausiai diskusijų sulaukė projekto nuostatos dėl 

Atviro architektūrinio konkurso vykdymo. Išsiskyrė Tarybos narių nuomonės dėl V. Kuliešiaus 

pasiūlymo, kad „Architektūros įstatymo 13 str. 1 d. nurodytiems objektams projektuoti turi būti 

skelbiamas atviras architektūrinis konkursas“. Tarybos nariai balsavo: už – 5 balsai (L. Tuleikis, 

T. Mazūras, V. Kuliešius, S. Motieka, R. Zilinskas),  prieš – 2 balsai (L. Rekevičius, G. 

Čaikauskas). Taip pat Tarybos nariai svarstė įkainių klausimą ir vienbalsiai nusprendė, kad įmokos 

dydis už architektūrinių konkursų sąlygų derinimą - 800 eurų, o Architektūrinių konkursų 

nuostatuose numatyti galimybę, Tarybai kasmet peržiūrėti įkainių dydžius. 

NUTARTA: Patvirtinti Architektūrinių konkursų nuostatų projektą. 

Rūmų tarybos nariai balsavo: vienbalsiai. 

 

NUTARTA: Patvirtinti įmokos dydį už architektūrinių konkursų sąlygų derinimą Rūmuose - 800 

eurų (aštuoni šimtai eurų). 

Rūmų tarybos nariai balsavo: vienbalsiai. 

 

Pertrauka  

 

Naujos projektavimo, ekspertizės ir SLD išdavimo darbo grupės rezultatų pristatymo II dalis 

 

SVARSTYTA: Tarybos pirmininkas pristatė klausimo esmę -  naujos projektavimo, ekspertizės 

ir SLD išdavimo darbo grupės pasiūlymus. Nagrinėjo darbo grupės pateiktą schemą - Statybos 

leidimo išdavimas (SLD), detalus projektas, projekto ekspertizė, dokumentų pateikimas į IS 

„Infostatyba“. Tarybos nariai diskutavo, išsakė įvairias nuomones, kalbėjo visi Tarybos nariai. 

Tarybos pirmininkas pasiūlė nusistatyti bendrus principus dėl inžinerinių tinklų, techninio ir darbo 

projekto bei valstybinių institucijų tikrinimo  reikalingumo. Pirmininkas padarė visų 

pasisakiusiųjų apibendrinimą, prieštaraujančių pasiūlymui nebuvo, kad inžinerinių tinklų stadija 

gali būti arba prieš statybos leidimo išdavimą arba po jo, priklausomai nuo konkrečios situacijos. 

Taryba priėjo bendros nuomonės, kad: 

1. inžineriniai tinklai gali būti ir prieš SLD ir po SLD priklausomai nuo konkrečios situacijos; 

2. valstybinės institucijos, kurios procese dalyvauja kaip tikrinančios, tikrinti turėtų iki SLD; 

3. techninis/darbo projektas turi būti vienu etapu. 

NUTARTA: laikytis pozicijos, kad inžineriniai tinklai gali būti ir prieš  ir po statybos leidimo 

išdavimo,  priklausomai nuo konkrečios situacijos. 

Rūmų tarybos nariai balsavo: bendru sutarimu. 

NUTARTA: laikytis pozicijos, valstybinės institucijos, kurios procese dalyvauja kaip 

tikrinančios, tikrinti turėtų iki statybos leidimo išdavimo. 

Rūmų tarybos nariai balsavo: bendru sutarimu. 

NUTARTA: laikytis pozicijos, techninis/darbo projektas turi būti vienu etapu.  

Rūmų tarybos nariai balsavo: bendru sutarimu. 

 

2023 m. biudžeto projekto, finansinės ir veiklos ataskaitų tvirtinimas teikimui visuotiniam Rūmų 

narių susirinkimui;  Rūmų nario mokesčio dėl draudimo dalies aptarimas 

                                     

SVARSTYTA: Tarybos pirmininkas informavo Tarybos narius, kad  biudžeto projektui buvo 

gautos iš Rūmų narių 3 pastabos ir į jas atsakyta nariams. Minėtas pastabas aptarė Tarybos nariai 

ir nusprendė pagal jas biudžeto projekto netaisyti, nes pastabos neesminės, padaryti lietuvių kalbos 

korekcinio pobūdžio pataisymus. 

NUTARTA: pritarti siūlomam 2023 m. biudžeto projektui ir teikti jį visuotiniam Rūmų  narių 

susirinkimui kovo 30 d. 

Rūmų tarybos nariai balsavo: vienbalsiai. 

 

SVARSTYTA: Tarybos pirmininkas pristatė Tarybos nariams metinę Rūmų veiklos ir finansinę 

ataskaitas. Tarybos nariai joms pritarė. 
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NUTARTA: pritarti Rūmų veiklos ir finansinėms ataskaitoms ir teikti jį visuotiniam Rūmų narių 

susirinkimui kovo 30 d. 

Rūmų tarybos nariai balsavo: vienbalsiai. 

 

 

SVARSTYTA: Rūmų pirmininkas Tarybos nariams pateikė draudimo ataskaitą už 2022 m. ir 

informavo, kad draudimo brokeris siūlo 2024 m. palikti tą pačia nario mokesčio draudimo įmoką  

- 27 eur. Tarybos nariai draudimo įmokos dydžiui neprieštaravo ir nusprendė teikti klausimą 

svarstyti visuotiniam Rūmų narių susirinkimui. 

NUTARTA: pritarti pasiūlymui teikti 2023 m. kovo 30 d. visuotiniame Rūmų narių susirinkime 

svarstyti Rūmų nario mokesčio, dėl draudimo dalies, dydį. 

Rūmų tarybos nariai balsavo: vienbalsiai. 

 

 

 

Posėdžio pirmininkas                                               Lukas Rekevičius 

 

 

 

Posėdžio sekretorius                            Kristina Petkūnienė 
 

 


